

establish readaptation centres and other institutions to train disabled persons to earn their own living.

698th meeting,
4 April 1956.

1431 (XVII). Petition from the population of Outer Babadjou (T/PET.5/430)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the population of Outer Babadjou concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/430, T/OBS.5/68, T/L.655),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and the statement of its Special Representative that:

(a) The people of the subdivision are still obtaining sand from the Ndogi river, as hitherto;

(b) The construction of the covered market was requested by the population and resulted in a temporary obstruction of the market place.

699th meeting,
5 April 1956.

1432 (XVII). Petition from Mr. Simon Pierre Owono (T/PET.5/431)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Simon Pierre Owono concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/431, T/OBS.5/63, T/L.629),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that there had not been discrimination against the petitioner because of his political opinions;

2. *Decides* to inform the petitioner that certain of the questions raised in the petition, i.e., those concerning human rights and educational problems, are normally considered by the Trusteeship Council during its regular examination of the annual reports of Administering Authorities on Trust Territories and that the results of such consideration by the Trusteeship Council at its seventeenth session will be brought to the notice of the petitioner in due course;

3. *Recommends* to the Administering Authority that it consider measures for effecting a reduction in bus fares.

692nd meeting,
22 March 1956.

1433 (XVII). Petition from the Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun (T/PET.5/432)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/432, T/OBS.5/65, T/L.626),

ouvrir des centres de réadaptation et d'autres établissements destinés à donner aux infirmes la possibilité de gagner leur vie.

698ème séance,
4 avril 1956.

1431 (XVII). Pétition de la population Babadjou de l'extérieur (T/PET.5/430)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la population Babadjou de l'extérieur concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/430, T/OBS.5/68, T/L.655),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort que:

a) La population de la subdivision continue comme par le passé à s'approvisionner en sable à la rivière Ndogi;

b) La construction du marché couvert a été demandée par la population et a entraîné une obstruction temporaire de la place du marché traditionnel.

699ème séance,
5 avril 1956.

1432 (XVII). Pétition de M. Simon Pierre Owono (T/PET.5/431)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Simon Pierre Owono concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/431, T/OBS.5/63, T/L.629),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que le pétitionnaire n'a pas fait l'objet de mesures d'exception à cause de ses opinions politiques;

2. *Décide* d'informer le pétitionnaire que le Conseil de tutelle, lors de son examen réglementaire du rapport annuel de l'Autorité administrante sur le Territoire sous tutelle, étudie normalement certaines des questions soulevées dans la pétition, notamment celles qui concernent les droits de l'homme et l'enseignement, et que les conclusions auxquelles il aboutira à sa dix-septième session seront communiquées au pétitionnaire en temps utile;

3. *Recommande* à l'Autorité administrante d'étudier des mesures visant à diminuer le prix du transport par autocar.

692ème séance,
22 mars 1956.

1433 (XVII). Pétition de la Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun (T/PET.5/432)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/432, T/OBS.5/65, T/L.626),